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PM 2008: RI (Dnr 024-5025/2007) 

 

 

Rapport från Europaforum för andra halvåret 2006 
 

 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

1. Rapporten från Europaforum för EU-verksamheten andra halvåret 2006 

godkänns. 

2. Redovisningen av stadens arbete i de tematiska forumen i Eurocities sker i 

respektive nämnd. 

3. Tidigare beslut om Europaforums halvårsvisa redovisning till kommunsty-

relsen avseende intäkter och kostnader för de olika EU-projekten upphävs i 

enlighet med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

4. Redovisning av EU-finansiering för projektverksamhet i staden sker fort-

sättningsvis till kommunstyrelsen årsvis. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Kristina Axén Olin anför följande. 

 

Ärendet 

 

EU-verksamheten rapporteras enligt beslut i kommunfullmäktige år 2000 i kommun-

styrelsen av den strategiska samordningsgruppen Europaforum Stockholm.  

Med EU-verksamheten avses stadens arbete med EU-policys och EU-projekt. Det 

handlar dels om vilka för staden relevanta EU-initiativ som lagts fram och hur dessa 

har hanterats samt hur staden i vissa fall försökt påverka dessa, dels om hur många 

EU-projekt staden deltog i och vilka delar av staden som deltog, hur mycket EU-

medel staden tog del av samt nyttan för staden av dessa.  

Rapporten som godkänns i och med detta ärende avser andra halvåret 2006. I 

denna rapport redovisas en översikt över stadens engagemang i Eurocities samt arbe-

tet i styrelsen och det horisontella forumet ”Samarbete”. Arbetet med de tematiska 

Eurocities forumen finns inte i denna rapport utan kommer nu och framöver i enlig-

het med stadsledningskontorets arbete att föra in EU-frågorna i den ordinarie ärende-

hanteringen och redovisas i respektive nämnd.  

Rapporteringen av EU-medel föreslås i fortsättningen att ske årsvis, då stadens 

redovisningsrutiner avseende EU-medel sker årsvis i samband med årsrapporten. 

Därmed upphävs beslutet från 9 november 2005, dnr 006-3513/2005 om Europafo-

rums halvårsvisa redovisning till kommunstyrelsen avseende intäkter och kostnader 

för de olika EU-projekten. 

 

Beredning 

 

Ärendet har initierats av stadsledningskontoret. 
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Mina synpunkter 

 

Fr.o.m. år 2007 finns en ny organisation och inriktning för stadens arbete med EU. 

Inom stadsledningskontorets internationella avdelning har ett EU-sekretariat inrättats 

med stöd till verksamheterna i arbetet med att söka EU-medel. Därmed finns det en 

god organisatorisk bas för samordning av EU-arbetet.  

Med projektet ”EU i vardagen” inledde stadsledningskontoret en central bevak-

ning av EU:s alla initiativ för att säkerställa att staden inte missar initiativ som kan 

påverka stadens kommunala verkställighet. Av EU-kommissionens dryga 1 000 initi-

ativ under 2006 uppmärksammades 38 som bedömts ha relevans för staden. Av dessa 

38 EU-initiativ framförde staden synpunkter i 16 fall. 

När det gäller EU-projekt deltog staden i 76 EU-finansierade utvecklingsprojekt 

under 2006. Till dessa betalade EU ut drygt 36 mnkr under året. Miljö- och hälso-

skyddsnämnden står för ca en tredjedel av mottagna medel. slk och utbildnings-

nämnden var andra stora mottagare av EU-medel under 2006, med ca 25 % var av 

totalsumman EU-medel till staden.  

Stockholm var under 2006 mycket aktiv och väl representerad i storstadsorganisa-

tionen Eurocities. Finansborgarrådet Kristina Axén Olin innehade styrelseposten från 

oktober 2006. Av Eurocities sju forum var Stockholm med i sex; Det horisontella 

”Samarbetsforumet” och de tematiska forumen ”Kultur”, ”Miljö”, ”Ekonomisk ut-

veckling”, ”Kunskapssamhället” samt ”Sociala frågor”. Av Eurocities 37 arbetsgrup-

per deltog staden under året i 20. 

Arbetet med de tematiska forumen kommer fortsättningsvis att rapporteras i re-

spektive nämnd vilket ligger väl i linje med stadens ambition att EU-frågorna ska 

integreras i den ordinarie verksamheten.  

Stadens arbete med EU-projekt följer stadens reglemente vilket innebär att det är 

upp till varje bolag, stadsdelsnämnd och facknämnden att själva lämna in ansökning-

ar till och delta i olika EU-projekt. Nämnderna ska enligt beslut i fullmäktige rappor-

tera in EU-ansökningar till stadsledningskontoret, men det görs dock inte av alla 

nämnder. Att i dagsläget få en stadsövergripande bild av alla projektansökningar som 

görs, liksom de kostnader projekten medför är därför komplicerat.  

I stadsledningskontorets budgetuppföljning inför årsredovisningen rapporteras 

dock EU-medel in och dessa kan i sin tur redovisas. Därför föreslås att stadens rap-

portering av EU-medel i Europaforumrapporten följer stadens redovisningsrutiner 

vad gäller EU-medel, vilket sker årsvis i samband med årsredovisningen. Därmed 

upphävs det av kommunstyrelsen år 2005 fattade beslutet om halvårsvisa redovis-

ningar avseende intäkter och kostnader för de olika EU-projekten. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

1. Rapporten från Europaforum för EU-verksamheten andra halvåret 2006 god-

känns. 

2. Redovisningen av stadens arbete i de tematiska forumen i Eurocities sker i re-

spektive nämnd. 

3. Tidigare beslut om Europaforums halvårsvisa redovisning till kommunstyrel-

sen avseende intäkter och kostnader för de olika EU-projekten upphävs i en-

lighet med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 



3 

4. Redovisning av EU-finansiering för projektverksamhet i staden sker fortsätt-

ningsvis till kommunstyrelsen årsvis. 

 

Stockholm den 24 januari 2008 

 

KRISTINA AXÉN OLIN 

 

 

Bilagor 

1. EU-initiativ 2006 

2. Utbetalat EU-stöd 2006 

3. Åtta exempel på nyttan av EU-projekt 

4. Stockholms engagemang i Eurocities 2006 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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ÄRENDET 

 

EU-verksamheten rapporteras enligt beslut i kommunfullmäktige år 2000 i kommun-

styrelsen av den strategiska samordningsgruppen Europaforum Stockholm.  

Med EU-verksamheten avses stadens arbete med EU-policys och EU-projekt. Det 

handlar dels om vilka för staden relevanta EU-initiativ som lagts fram och hur dessa 

har hanterats samt hur staden i vissa fall försökt påverka dessa. Dels om hur många 

EU-projekt staden deltog i och vilka delar av staden som deltog, hur mycket EU-

medel staden tog del av samt nyttan för staden av dessa.  

Rapporten som godkänns med detta ärende avser andra halvåret 2006. I denna 

rapport redovisas en översikt över stadens engagemang i Eurocities samt arbetet i 

styrelsen och det horisontella forumet ”Samarbete”. Arbetet med de tematiska Euro-

cities forumen finns inte i denna rapport utan kommer nu och framöver i enlighet 

med stadsledningskontorets arbete att föra in EU-frågorna i den ordinarie ärendehan-

teringen att redovisas i respektive nämnd.  

Rapporteringen av EU-medel föreslås i fortsättningen att ske årsvis, då stadens 

redovisningsrutiner avseende EU-medel sker årsvis i samband med årsrapporten. 

Därmed upphävs beslutet från 9 november 2005, dnr 006-3513/2005 om Europafo-

rums halvårsvisa redovisning till kommunstyrelsen avseende intäkter och kostnader 

för de olika EU-projekten. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har beretts av stadsledningskontoret. 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 7 december 2007 är i huvudsak 

av följande lydelse. 

 

EU-policy 

Tidigare har inte EU-initiativ bevakats centralt och inte heller redovisats. I och med projektet 

”EU i vardagen” inledde SLK en central bevakning av EU:s alla initiativ för att säkerställa att 

staden inte missar initiativ som kan påverka stadens kommunala verkställighet. Av EU-

kommissionens dryga 1000 initiativ under 2006 redovisas här de 38 som bedömts ha relevans 

för staden.  

 

Eurocities 

Som ett led i stadsledningskontorets arbete med att föra in EU-frågorna i den ordinarie ären-

dehanteringen föreslås att arbetet i de tematiska Eurocities forumen från och med nu redovi-

sas i respektive nämnd. Till kommunstyrelsen redovisas i denna rapport istället en översikt 

över staden engagemang i organisationen samt arbetet i styrelsen och det horisontella forumet 

”Samarbete”. 

 

EU-projekt 

I beslutet om 2004-års rapport från Europaforum till kommunstyrelsen från den 9 november 

2005 med diarienummer 006-3513/2205, uppmanas Europaforum att från verksamhetsåret 

2005 presentera en halvårsrapport där man ger en fördjupad redovisning av EU-arbetet och de 

projektmedel som inkommer till stadens nämnder och bolag.  

Europaforum uppmanas att redovisa intäkter och kostnader för de olika EU-projekten. Redo-

visningen bör enligt beslutet innehålla projektansökningar, pågående och avslutade projekt 

inom respektive nämnd och bolag. Europaforum uppmanas att från verksamhetsåret 2005 

påbörja detta arbete genom att presentera en halvårsrapport med ovanstående fördjupade 
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inriktning. För verksamhetsåret 2005 bör även en jämförelse göras gentemot de kostnader och 

intäkter som är att hänföra till verksamhetsåret 2004. 

 

Stockholms stad har inte, till skillnad från t.ex. Riga och Helsingfors, en centraliserad hanter-

ing av EU-projekt. Stadens arbete med EU-projekt följer gängse delegationsordning vilket 

innebär att det är upp till varje bolag, stadsdel och fackförvaltning att själva lämna in ansök-

ningar och delta i olika EU-projekt som man bedömer lämpligt. På förvaltningarna finns 

heller inga rutiner att inlämnade projekt ska redovisas centralt inom förvaltningarna. 

 

Att få en stadsövergripande bild av alla inlämnade projektansökningar i stadens namn, liksom 

de kostnader projektet för med sig för staden, måste därför i praktiken efterfrågas på enhets-

nivå. Detta gör det svårt att i Europaforums rapport till kommunstyrelsen ”redovisa intäkter 

och kostnader för de olika EU-projekten”. Liksom att i redovisningen inkludera ”projektan-

sökningar, pågående och avslutade projekt inom respektive nämnd och bolag”. Det som där-

emot går att redovisa är de EU-medel som rapporteras in till stadsledningskontorets budget-

uppföljning inför årsredovisningen. Dessa siffror redovisas i bilaga 2. 

 

Då stadens redovisningsrutiner vad gäller EU-medel sker årsvis, i samband med årsredovis-

ningen, förslås att rapporteringen av EU-medel i Europaforumrapporten följer denna rutin och 

i fortsättningen sker årsvis istället för halvårsvis. Stadsledningskontoret föreslår därför att 

kommunstyrelsen upphäver beslutet från 9 november 2005, dnr 006-3513/2005 om Europafo-

rums halvårsvisa redovisning till kommunstyrelsen avseende intäkter och kostnader för de 

olika EU-projekten. 

 

 


